
Van: Marieke van Beers [mailto:m.vanbeers@nvv.nl]  
Verzonden: vrijdag 10 maart 2017 16:21 
Aan: STATENGRIFFIE 
Onderwerp: Inspraakreactie NVV Themabijeenkomst Landbouw 
 
Goedemiddag, 
 
Bijgevoegd de reactie van de NVV vandaag ingebracht bij de themabijeenkomst landbouw over het 
naar voren halen van de termijn van verouderde stallen in de Verordening stikstof. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Marieke van Beers-Uijen 
Beleidsmedewerker 
 
Van Zuijlen van Nieveltlaan 75, 3770 AB Barneveld  
Postbus 591, 3770 AN Barneveld  
Tel 0342 – 418 478 | Mobiel 06- 53752455 
E-mail m.vanbeers@nvv.nl | Internet www.nvv.nl | 
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Themabijeenkomst Landbouw: oordeelsvormende bijeenkomst over de noodzaak tot het naar 
voren halen van de termijn waarop verouderde stallen aan de nieuwe eisen dienen te voldoen. 
Inspraakreactie door: Marieke van Beers, beleidsmedewerker NVV – 10 maart ’17 
 
Allereerst in 2009 zijn wij niet betrokken geweest bij het stikstof convenant wat ten grondslag ligt 
aan de verordening stikstof en Natura 2000 Noord-Brabant. In een gezamenlijk statement met NMV, 
NVP en de NVV wat gisteren naar buiten is gebracht nemen wij met kracht afstand van de afspraken 
die in het convenant zijn gemaakt. Wij zijn het niet eens met het beleid. De Verordening stikstof is 
een forse aanscherping ten opzichte van landelijke wetgeving. 
 
Dit uitdrukkelijk benoemd te hebben wil ik graag ingaan op wat er vandaag besproken wordt. De 
‘gedachte’ is om de eis door te voeren dat alle (varkens)bedrijven die intern gesaldeerd hebben hun 
oudere stallen alsnog binnen drie jaar moeten aanpassen in plaats van in 2028. Afgelopen jaren heeft 
de varkenshouderij zwaar geïnvesteerd in emissie reducerende technieken om aan de gestelde eisen 
te voldoen en zijn emissies flink terug gebracht. 
In deze oordeelsvormende bijeenkomst over de noodzaak tot het naar voren halen van de termijn wil 
ik een viertal punten bij u onder de aandacht brengen: 
 
1. Alle Brabantse nieuwe stallen moeten aan BBT++ voldoen. Bestaande stallen zouden in 2028 

aangepast moeten worden aan de beste technieken. De afspraak is dat stalemissies met 50 % in 
18 jaar tijd zouden dalen. De eisen aan stallen gaan veel verder dan in de rest van het land 
(alleen BBT). In ruil voor deze extra aanpassingen zou de veehouderij ontwikkelruimte krijgen. 
Dat is inmiddels via de landelijke PAS geregeld. Noord Brabant heeft extra eisen gesteld aan 
ontwikkelruimte voor veehouders. De vergunde stalemissies dalen. De afgelopen zes jaar zijn 
deze in Noord Brabant met 17 % gedaald. We zitten dus precies op schema met de beoogde 50% 
in 18 jaar. De varkenshouderij loopt voorop met een daling van 27 %. Daarbij zijn de zogenaamde 
stoppers in 2020 waarschijnlijk niet eens meegerekend. Het verschil in ammoniakreductie tussen 
varkensbedrijven met interne saldering op bedrijfsniveau en zonder interne saldering op 
stalniveau (geen interne saldering) slechts 5% is! Zonder een ingewikkelde rekensom te maken 
kan geconcludeerd worden dat het naar voren halen van de termijn onevenredig en 
disproportioneel is.  

2. Veel varkensbedrijven hebben meerdere stallen. In 2012 moesten bedrijven verplicht 50% 
ammoniak reduceren. De meeste hebben dat gedaan door een nieuwe stal met een luchtwasser 
te bouwen die 70 tot 95 % reduceren. Daardoor hoefden ze niet alle bestaande stallen aan te 
passen. Als het voorstel van GS doorgaat moeten deze geforceerd op alle oude stallen 
luchtwassers zetten. Het gaat om een extra niet verwachte investering van 50.000 tot 100.000 
euro. Met name de normale gezinsbedrijven of jonge ondernemers die het bedrijven net 
overgenomen hebben zullen dat niet trekken.  

3. Uit het rapport ‘Ammoniak in Nederland, Enkele Kritische Wetenschappelijke Kanttekeningen’, 
(J.C. Hanekamp e.a., 2017) volgt dat het Nederlandse ammoniakbeleid niet effectief is. Metingen 
van ammoniak in de ‘atmosfeer’ zijn zeer onbetrouwbaar. De gemeten concentraties worden 
overschat. Ook zitten er grote onzekerheidsmarges van tientallen procenten in de metingen. 
Meten is weten gaat in deze casus niet op. Met deze nieuwe inzichten staat de grondslag van 
deze verordening zeker ter discussie! Zonder een gedegen basis kunnen en mogen er zeker geen 
drastische maatregelen worden doorgevoerd.  

4. Uit de recente monitoringsrapportage stikstof van het RIVM blijkt bovendien dat de 
stikstofemissie en –depositie in lijn loopt met de Programmatische Aanpak Stikstof (PAS). 

 

http://www.rivm.nl/dsresource?objectid=ce78555d-dc9b-4caa-a72e-572ccd2ca57e&type=pdf&disposition=inline
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Concluderend: aanscherping Verordening stikstof 2028 naar 2020 levert geen versnelling in 
transitie naar een duurzamere varkenshouderij, de varkenssector ligt op schema! Uit het recente 
ammoniakrapport volgt dat de grondslag van de Verordening stikstof zeer onbetrouwbaar is en op 
basis van rechtszekerheid en evenredigheid geen aanscherping van het beleid mag worden 
ingevoerd. Tot slot, merken wij op dat in het Verbond van Den Bosch is afgesproken dat de 
verduurzamingskosten niet eenzijdig afgewenteld zouden worden op de primaire producent, 
hetgeen nu weer het geval is. 
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